
Innkalling

Utvalg: Hovedutvalg oppvekst og kultur
Møtested: Senteret
Dato: 29.09.2021
Tid: Kl. 18:00

Den som har lovlig forfall, må snarest muligmelde dette i Politikerportalen, innen 24 timer før møtet.
Etter det må forfall meldesdirekte til politisk sekretariat.
Varamedlem møter etter nærmere innkalling.

Kl. 17.00-17.45: Omvisning på Stangaland skole.

Saksliste
Sak nr. Sakstittel
028/21 Fjerning av tilskudd til private barnehager - likeverdig

behandling
029/21 Kjøp av båt til Vågen læringssenter
030/21 Nytt kulturhus på Karmøy Konseptvalg
031/21 Rullering av handlingsprogrammet Temaplan for idrett og fysisk

aktivitet 2022-2025
032/21 Samlesak for referatsaker
014/21 Økonomioppfølging drift 2. tertial
015/21 Spørsmål til svar på klage vedrørende treningstid Karmøyhallen

21/22
016/21 Spørsmål til svar på klage vedrørende treningstid Karmøyhallen

21/22
033/21 Samlesak for spørsmål

Karmøy, 22.09.2021

Wenche Lindtner
Leder



Side 2 av 29

Dato: 20.09.2021

Arkivsak-ID.: 20/4626

JournalpostID: 21/47117

Saksbehandler: Elisabeth Thorheim

Kommunedirektør/ rådmann: Vibeke Vikse Johnsen

Saksnr. Utvalg Møtedato
028/21 Hovedutvalg oppvekst og kultur 29.09.2021

Formannskapet
Kommunestyret

Fjerning av tilskudd til private barnehager - likeverdig behandling

Rådmannens forslag til vedtak:
Karmøy kommunestyre vedtar at kommunens praksis med tilskudd til private barnehager for barn
som har rett til barnehageplass etter barnehagelovens § 16, 2. ledd opphører fra og med
barnehageåret 2022/2023.

Saksutredning
Karmøy kommunestyre vedtok i møte den 20.11.17 Retningslinjer for likeverdig økonomisk
behandling av private barnehager, ref. KST 106/17. I retningslinjene står det at «Barn i både
kommunale og private barnehager telles 2. ganger pr. år: 15. desember og 15. August».
Barnehagenes antall barn ved gjeldende telletidspunkter er grunnlaget for størrelsen på
driftstilskuddet fra kommunen.
Kommunestyret vedtok i sak 69/18 av 18.06.2018 at kommunen også skal tildele tilskudd til private
barnehager for inntak av barn som har rett til oppstart i tråd med barnehageloven § 12 a, 2. ledd
(endret til § 16, 2. ledd fra og med 01.01.20). Retten til barnehageplass for barn som fyller ett år i
september, oktober eller november det året det søkes om barnehageplass ble vedtatt i juni 2017.
Hovedgrunnen for kommunestyrevedtaket i 2018, var at en så for seg at det uten denne
tilskuddsordningen kunne bli vanskelig for kommunen å oppfylle plikten til å tilby barnehageplass til
barn som har rett til plass etter nåværende § 16, 2. led (§ 12 a, 2. ledd på vedtakstidspunktet).
Kommunen så for seg at private barnehager muligens ikke ville tilby barnehageplass til aktuelle barn
uten at de fikk tilskudd fra kommunen for å gjøre det. Kommunen ville i så fall bare kunne tilby
barnehageplass i kommunale barnehager i sone 1 og sone 5, da det var i disse sonene kommunale
barnehager hadde ledig kapasitet. En så videre for seg at dette ville kunne medføre en del
utfordringer for familier bosatt i sone 2, 3 og 4.
I tiden som har gått etter ikrafttredelse av vedtaket som nevnt over, har vi sett at ordningen med å
tildele tilskudd til private barnehager for opptak av barn i tråd med barnehageloven § 16, 2. ledd gjør
at kommunen ikke driver økonomisk likeverdig behandling av kommunale ogprivate barnehager.
Private barnehager gis tilskudd for barn uten at barn i kommunale barnehager tas med i grunnlag for
beregning av kommunale barnehagesatser.
Situasjonen med barnetall i karmøybarnehagene er også endret siden 2018. Kommunen opplever nå
en periode med synkende barnetall, og det er slik at kommunen lettere vil kunne tilby
barnehageplass til barn med oppstart i barnehage i september, oktober og/eller november i
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kommunale barnehager i flere soner enn vi hittil har hatt anledning til å gjøre. Foresatte vil dermed 
med stor sannsynlighet kunne få et barnehagetilbud i nærheten av der de bor. 
For sammenligning av kommuners praksis kan det informeres om at nabokommunene Haugesund og 
Tysvær ikke tildeler tilskudd til private barnehager for barn som tilbys barnehageplass i tråd med § 
16, 2. ledd. 
 
Regelverk 
I barnehageloven § 16, 2. ledd står det at «Barn som fyller ett år i september, oktober eller november 
det året det søkes om barnehageplass, har etter søknad rett til å få plass i barnehage innen utgangen 
av den måneden barnet fyller ett år i samsvar med denne loven med forskrifter».  
Etter barnehageloven § 10, 2. ledd har kommunen “plikt til å tilby plass i barnehage til barn under 
opplæringspliktig alder som er bosatt i kommunen, jf. § 16.”. Ordlyden i § 16, 2. ledd gir rett til “plass 
i barnehage innen utgangen av den måneden barnet fyller ett år”. Retten er knyttet til måneden 
barnet fyller ett år og det samme gjelder dermed kommunens plikt etter § 10, 2.ledd ledd. 
Utdanningsdirektoratet sier i en tolkningsuttalelse av 04.06.2018 at det ikke er gitt regler for å 
kompensere private barnehager for eventuelle økonomiske tap ved å ta inn barn som har rett til 
oppstart i barnehage i september, oktober og/eller november. I tolkningsuttalelsen vises det til Prop. 
101 L (2016-2017), der det i punkt 2.3.2 står: “Departementet vurderer fortsatt at det ikke er behov 
for å gjøre endringer i beregningen av tilskuddet til de private barnehagene. Vi viser her til 
Utdanningsdirektoratets vurdering i forbindelse med innføringen av ny forskrift om tildeling av 
tilskudd til private barnehager. 
I de tilfellene der private barnehager holder av plasser fra august og frem til november vil de ikke 
motta foreldrebetaling for denne perioden. Det samme gjelder kommunale barnehager. Siden 
tilskuddet til de private barnehagene beregnes på grunnlag av utgiftene i de kommunale 
barnehagene, vil det i tilskuddsberegningen på sikt bli tatt høyde for utgiftene knyttet til en eventuelt 
høyere tetthet av ansatte i de private barnehagene i september, oktober og november, da det også vil 
være en høyere tetthet av ansatte i de kommunale barnehagene i disse månedene”. 
Barnehageloven har også krav til likebehandling av kommunale og private barnehager: 

§ 11.Krav til likebehandling og uavhengighet 

Kommunen skal likebehandle private og kommunale barnehager når den utfører oppgaver som 
barnehagemyndighet. 
 

§ 19.Kommunalt tilskudd til godkjente private barnehager 

Kommunen kan gi tilskudd til godkjente private barnehager. 

Kommunen skal behandle private barnehager som mottar tilskudd, likeverdig med kommunale 
barnehager. Departementet kan gi forskrift om hva som er likeverdig behandling. 
 

Kommunens vurdering 
Rådmannen mener at dagens ordning, der kommunen tildeler tilskudd til private barnehager for 
opptak av barn som har rett til barnehageplass etter barnehagelovens § 16, 2.ledd, innebærer at 
kommunen ikke oppfyller barnehagelovens krav til likebehandling av kommunale og private 
barnehager, da nåværende praksis er i kommunens disfavør.  
De siste foregående årene har kommunen operert med lave ordinære tilskuddssatser, og den 
økonomiske situasjonen har opplevdes vanskelig for flere private barnehager. Tilskuddssatsene 
er imidlertid vesentlig høyere nå, og private barnehager har etter det rådmannen kjenner til 
jevnt over en bedre økonomisk situasjon.  
Rådmannen mener på ovennevnte grunnlag at det nå vil være riktig å sikre at kravene til 
økonomisk likeverdig behandling av private og kommunale barnehager oppfylles, også tatt i 
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betraktning kommunens økonomiske situasjon. Tildeling av tilskudd til private barnehager for 
barn som har rett til barnehageplass etter barnehagelovens § 16, 2. ledd bør dermed opphøre. 
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Formannskapet
Kommunestyret

Kjøp av båt til Vågen læringssenter

Rådmannens forslag til vedtak:
Karmøy kommunestyre gir rådmannen fullmakt til å bruke inntil 1,5 mill. kroner til innkjøp av
båt til Vågen læringssenter. Midlene til kjøp av båt tas fra midlene fra salget av «Alma av
Karmøy».

I bevilgningsoversikt - investering (2A) gjøres følgende endringer:
Investeringer i varige driftsmidler økes med 1,5 mill. kroner
Salg av varige driftsmidler økes med 2,65 mill. kroner
Bruk av lån reduseres med 1,15 mill. kroner.

Saksutredning

Bakgrunn for saken

Karmøy kommunes alternative læringsarenaer er samlet under fellesnavnet Vågen læringssenter.
Holmen, Tårnet og Bøtoppen er avdelinger under Vågen. I tillegg har skuta «Alma af Karmøy» vært et
tilskudd til de alternative læringsarenaene. For tiden er det 9 elever på Tårnet/Holmen. Elevene som
er og har vært på Holmen, har i stor grad praktisk opplæring innenfor ulike håndverksfag. Det største
prosjektet som har vært ved Holmen var bygging av trebåten Alma. Elever og ansatte ved Holmen
brukte ca 12 år å bygge båten. Selve byggingen av båten ble brukt som læringsoppdrag for mange
elever i perioden den ble bygget. Finansieringen av byggeprosjektet ble gjort på ulikt vis bl.a. ved at
læringssenteret solgte elevplasser til fylkeskommunen, drift av mattilbud på bla. Vikingfestivalen,
samt gaver fra lokalt næringsliv. Mange gjorde mye for å få dette til.

Fra båten ble sjøsatt i 2012 har den også blitt brukt til opplæringsformål for elever ved
læringssenteret, ved at elever har bidratt med vedlikehold og læringsoppdrag på turer eller mens
båten lå til kai utenfor naustet i Stangelandsvågen. Den 52 fots store hardangerjekta krevde mye
vedlikehold og var i største laget for daglige småturer med få elever. Vedlikeholdet har blitt ivaretatt,
men på grunn av omorganiseringen av skoletilbudet i 2015, hvor tre stillinger tatt bort, ble det
vanskelig å drifte skuta på den måten de ansatte hadde planlagt og drømt om. Størrelsen på båten
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gjorde at skipperen av båten måtte ha sertifikat utstedt av Sjøfartsdirektoratet (minimum D5L) for å 
føre båten. Det ble derfor vurdert slik at det Alma kunne selges og erstattes med en enklere og 
mindre båt, som flere ved læringssenteret kan benytte. 
 
Alma ble lagt ut for salg våren 2020 og ble til slutt solgt for kr 2.650.000,- våren 2021. Det er nå 
behov for kjøp av en ny båt til Vågen læringssenter, slik at de kan fortsette med å bruke båt og det 
maritime som opplæringsarena for elevene. 
 
Definering av behov. 
 
Basert på erfaringene som Vågen læringssenter har hatt med å bruke Alma i undervisning for 
elevene, er det definert et behov når det gjelder hvilken båt og hvilket utstyr som er ønsket. Båten er 
tenkt brukt til lett garnfiske og muligheten for å kunne sette noen teiner, samt til kortere (fiske-
)turer. Fangsten kan benyttes til opplæring i for eksempel faget mat og helse.   Det er også ønskelig 
at båten har sitteplasser rundt et bord til 4-6 personer i styrehuset/ dekkssalong, uten at elevene og 
de ansatte må gå ned under dekk. Muligheten for å kunne være innendørs og for å kunne bruke 
toalett, gjør at turene kan bli lengre og bedre for elevene og de ansatte. Det vil også være mulig å ha 
undervisningsmateriell liggende i båten, som gjør det lettere å kunne ha undervisning i naturfag og 
samfunnsfag, mens en er på båttur.  
 
Det vil derfor være fornuftig med en båt av sjarktype på 27-30 fot som har romslig akterdekk til 
utstyr, og som er utstyrt med kraftblokk. Videre er det ønskelig at båten har en motor som gjør at 
den kan ha litt fart (maksfart på ca 20 knop), slik at en kan komme raskt ut og inn til fiskeplasser 
innenfor avsatt undervisningstid. 
 
Det vil være behov for noe teknisk utstyr som VHF, kartplotter, ekkolodd, radar og AIS, for at båten 
skal være mest mulig funksjonell og for at sikkerheten skal være ivaretatt. 
 
Et eksempel på en type båt som er i samsvar med denne beskrivelsen og for å gi et eksempel på 
hvilken båt som her tenkes på, vil Viknes 830 kunne en slik type båt. 
 
 Rådmannens vurdering. 
 
Rådmannen har i prosessen med salget av Alma vært innforstått med behovet som Vågen 
læringssenter har for en båt som de ansatte kan bruke til å ta elevene med ut på ulike 
læringsoppdrag. Vågen læringssenter har en mindre åpen hurtiggående båt som brukes når været er 
fint og når det er en eller to elever som skal være med på sjøen. Denne båten er nyttig til sitt bruk og 
når været er godt.  Eksempelvis brukes den til opplæring i å kjøre en mindre båt, som i nest omgang 
kan gi kunnskap til å gjennomføre båtførerprøven. En større båt åpner opp for andre aktiviteter og vil 
være nyttig for læringssenteret for å kunne gi et helhetlig tilbud til elevene. Videre vil en større båt 
gjøre det mulig å ta med flere elever på samme båttur. En helårsbåt vil kunne gi et helårstilbud til 
elevene. 
 
Elever og ansatte har gjort en flott innsats med oppbyggingen og vedlikeholdet av Alma. Dette viser 
også hvilken betydning en båt kan få i opplæringen. Når det nå ønskes å erstatte en driftsmessig 
kostnadskrevende stor trebåt med en mindre og mer vedlikeholdsvennlighet sjark, er dette også for å 
i større grad legge opp undervisningen inn mot relevante læreplanmål. 
 
Rådmannen mener det er fornuftig å gjøre innkjøp av en nyere brukt sjark som har nødvendig utstyr 
til den opplæringen som det legges opp til. Basert på vurdering av kostnadsnivå på aktuelle båttyper 
på Finn.no, mener rådmannen at en kostnadsramme opp til 1,5 mill. kroner bør være tilstrekkelig til 
investering i en båt til læringssenteret. 
 
Rådmannens konklusjon. 
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Rådmannen ber kommunestyret om fullmakt til å kunne bruke opptil 1,5 mill. kroner til innkjøp av en 
båt til Vågen læringssenter. 
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030/21 Hovedutvalg oppvekst og kultur 29.09.2021
Hovedutvalg helse og omsorg
Hovedutvalg teknisk og miljø
Formannskapet
Kommunestyret

Nytt kulturhus på Karmøy Konseptvalg

Rådmannens forslag til vedtak:
· Kommunestyret legger anbefalingene fra «Nytt kulturhus på Karmøy» Konseptvalg til grunn og ber

administrasjonen starte en prosess for å utforske mulighetsrommet for hvilke av de omtalte
konseptene som kan og bør realiseres i henholdsvis Kopervik og Åkrehamn.

· Formannskapet skal fungere som styringsgruppe for arbeidet. Frem mot sommeren vil mulige
konsepter og realiseringsstrategier forankres politisk i styringsgruppen, og endelig

sak om lokalisering vil foreligge før sommeren 2022

Saksutredning
Bakgrunn for saken
I 2017 ble det opprettet en ekstern arbeidsgruppe og formannskapet bevilget kr 50 000 for å utrede
behov og muligheter for å etablere et moderne og tidsriktig kulturhus i Karmøy kommune.
Arbeidsgruppen leverte sin rapport i juni 2018.

Formannskapet behandlet saken den 15.06.2020, saksnr. 68/ 20

Behandling: Innstillingen enstemmig vedtatt.

Vedtak:

1. Kommunestyret ser at det er behov og ønskelig med et moderne kulturhus med flere
funksjoner og mener det er riktig å gå videre med prosjektet.
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2. Kommunestyret er kjent med de vedtatte finansielle måltall, og med de 
investeringsprosjektene som allerede ligger inne i økonomiplan. Prosjekteringsmidler må 
vurderes innarbeid i kommende budsjett og økonomiplan. Kommunestyret ber om sak innen 
sommeren 2021 hvor aktuelle tomter presenteres. Tomtene skal være sentrumsnære og 
belyses i forhold til infrastruktur, beliggenhet, tilkomst, parkering, eierforhold mv. Hovedfokus 
skal være på investerings- og driftskostnader.  

3. Utgiftene til å drifte et eventuelt nytt kulturhus må vurderes grundig og se på ulike 
driftsmodeller 

Hovedutvalg for oppvekst og kultur 16.06.21 

Fordi det var prematurt å utarbeide en tomtevurderingssak, før kommunestyret har avklart nærmere 
hvilket ambisjonsnivå man skal legge til grunn for nytt kulturhus, ble det bestilt en utredning av ulike 
konsepter: «Nytt kulturhus på Karmøy» Konseptvalg. Kultursjef orienterte utvalget om bestillingen i 
siste møte før sommeren 2021. Dette ble tatt til orientering. Rapporten ble overlevert kommunen i 
sommer og endelig versjon ble mottatt i september 2021. Rapporten er vedlagt 

 
 
Fremtidig kulturhusstruktur 
Målene som er satt innenfor dette området er omtalt i Kommunedelplan kultur 2016-25 kap. 4.7: 

· Arenaer som er bygd for et aktivt og profesjonelt kulturliv på kulturlivets sine premisser 
· Tilrettelagte lokelaer for ulike kulturuttrykk 
· Utredning av nytt kulturhus  

 

Et sentralt tiltak er å etablere en felles hovedformidlingsarena på Karmøy, for ulike kulturuttrykk. En 
slik arena skal ha egnede lokaler som muliggjør utprøving, kunstproduksjon og formidling.  

En fremtidig kulturhusstruktur vil påvirkes av hvilke funksjoner og program som legges inn det nye 
kulturhuset. Selv om noen funksjoner samles i et nytt kulturhus vil det fortsatt være behov for et 
desentralisert tilbud. Dagens kulturhus spiller en viktig rolle for stedsutvikling og oppvekstmiljø. De 
huser ungdomsklubber, fritidsklubber og tilrettelagte fritidsklubber og Karmøy kulturskole. 
Kulturskolen tilbyr i dag både sentraliserte tilbud og lokale tilbud – dette skal fortsatt være 
situasjonen når kommunen etablerer et nytt felles kulturhus på Karmøy. 

I mars 2021 kom stortingsmelding nr. 18 Oppleve, skape, dele – Kunst og kultur for, med og av barn 
og unge. Meldingen gir en oversikt over satsingsområdene innen barne- og ungdomskulturfeltet på 
nasjonalt nivå. Ett av målene er å legge til rette for at alle barn og unge – uavhengig av bosted, 
økonomi, funksjonsevne og sosial og etnisk bakgrunn – får tilgang til et bredt og mangfoldig kulturliv 
og får mulighet til selv å delta, skape, lære og mestre. Stortingsmeldingen omhandler også 
kulturskolene. Mange kulturskoler har organisert undervisningstilbudet sitt i tråd med rammeplan  
for kulturskolen, med tre opplæringsprogram med ulik profil og målsetting: bredde-, kjerne- og 
fordypningsprogram. Ny plan for Karmøy kulturskole vil bli behandlet innen 2021 og vil beskrive 
tilbud og organisering.  

Sektor eiendom har god oversikt over driftskostnadene ved dagens kulturbygg og etablering av et 
nytt kulturhus må sees i sammenheng med de eksisterende driftskostnadene. Det er helt  
avgjørende at et nytt kulturhus ikke utarmer og umuliggjør lokale tilbud. Sambruk, transformasjon, 
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omstrukturering eller salg kan både frigjøre eksisterende lokaler og minske driftskostnadene for de 
lokale tilbudene.  

Ved etablering at et nytt kulturhus vil kommunen vurdere bemanningsstrukturen ved de 
eksisterende kulturhusene og på den måten kan det frigjøres ressurser til drift av et nytt kulturhus.  

Oppsummering av «Nytt kulturhus på Karmøy» Konseptvalg 
I april 2021 leverte VILL tre mulighetsstudier for byene Kopervik, Åkrehamn og Skudeneshavn. 
Mulighetsstudiene fokuserte på sentrum av byene som drivere for bærekraftig utvikling av Karmøy 
og var spesielt koblet mot mobilitet, byrom og fortettingspotensial. I dette arbeidet var 
kulturhuslokasjon en ikke adressert utfordring.  

Konseptvalg-rapporten for kulturhus er en videreføring av ambisjonene om å skape gode 
bærekraftige byer på Karmøy, og samtidig diskutere hvilken type kulturhus som best lever opp til det 
målet. 

Det er mange fallgruver som tidligere kulturbyggplanleggere har gått i, fra kulturhus som er laget 
uten medvirkning fra dem som skulle bruke dem, til kulturhus som er så dyre å drive at de tapper 
kommunekassene.  

Rett plassering og programmering av et kulturhus vil kunne ha en positiv effekt på byen. Rapporten 
presenterer tre ulike utbyggingsmodeller for det nye Kulturhuset. Modellene er delt opp i 
konseptene ”Området”, ”Nabolaget” og ”Huset” og dreier seg om skalaen og omfanget av det totale 
utbyggingsscopet. Konseptene er utviklet for å synliggjøre forskjellige modeller hvor kommunen må 
velge om man ønsker inntjening på huset utover utleie av kulturarealene. Felles for alle tre 
konseptene er at de kan og bør sees i sammenheng med nye driftsmodeller for de fem eksisterende 
kulturhusene 
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Rådmannens vurdering 
Rådmannen mener at den vedlagte rapporten på godt vis viser hvordan det å investere i et kulturhus 
kan gi ulik grad av byutvikling avhengig av ambisjonsnivå og gjennomføring av prosjektet.  

Et nytt kulturhus skal fungere som et kulturhus for hele karmøysamfunnet og bør oppleves 
tilgjengelig for hele kommunen. Et kulturhus må ligge i en by, men slik rådmannen vurderer det vil 
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Skudeneshavn ikke være en aktuell lokalisering. Rådmannen anbefaler at det kun er Kopervik og 
Åkrehamn som blir vurdert i forhold til de omtalte utbyggingsmodellene/konseptene for etablering 
av et nytt kulturhus: Avstander, transportbehov, tilgjengelighet for hele kommunen, ringvirkninger, 
synergier og forventet byutviklingseffekt tilsier at det må bli en av disse to byene. 

Kommuneplanens samfunnsdel har en visjon om at Sammen skaper vi en bærekraftig og 
inkluderende kommune. Visjonen er en framtidsrettet beskrivelse av hva som skal prege prosesser,  
vurderinger, beslutninger og retningsvalg. Visjonen understreker at samfunnet ikke utvikles av 
kommunen alene, men gjennom samskaping med innbyggere, organisasjoner og lag, næringsliv og 
nabokommuner. Kommunen ønsker å skape et stort og felles vi. Videre skal bærekraft gjennomsyre 
alt vi foretar oss: samfunnsdelen sikrer at bærekraft ikke blir noe vi av og til tar hensyn til, men blir 
selve rettesnoren for all kommunal virksomhet. Bærekraft blir således både mål og middel for ønsket 
samfunnsutvikling.  

Offentlige investeringer i funksjonsbygg bør alltid søke å oppnå flere mål enn kun å levere én 
funksjon eller ett tilbud. Kommunen, som samfunnsutvikler, kan gjøre strategiske investeringer for å 
bidra til ønsket utvikling, og muliggjøre private investeringer og samskaping. Rådmannen ønsker å 
bruke tiden frem mot sommeren 2022, for å utforske/avdekke hvilke muligheter investeringen i et 
nytt kulturhus kan gi. Svarene på dette finnes ikke internt i kommunen alene, men krever at 
kommunen aktivt søker samarbeid og utforsker potensiale med relevante private aktører. De tre 
ulike utbyggingsmodellene eller konseptene gir et godt rammeverk for å strukturere en prosess som 
avdekker mulighetsrommet.   

Rådmannen mener rapporten gir viktige innspill til hvilke muligheter og vurderinger kommunen bør 
gjøre, før man lander på lokalisering. Administrasjonen vil, sammen med styringsgruppen, diskutere 
hva slags byeffekt man ønsker å bruke kulturhuset for å oppnå. Vil man forsterke dagens sentrum 
eller vil man utvikle en ny del av byen? Dette er kanskje det mest avgjørende spørsmålet å ta stilling 
til i sammenheng med tomtevurderingene. Om man ønsker å utvikle en ny del av byen må man tidlig 
danne seg et bilde av den reelle investeringsviljen hos aktuelle grunneiere på de ulike stedene, og 
man må i samarbeid med kommunens næringsavdeling og næringsforening få en innledende  
oversikt over etableringssansynlighet av bedrifter og tjenester. Videre bør det gjennomføres en 
bredere medvirkningsprosess som ned på kvadratmeternivå vurderer det absolutte arealbehovet på 
tvers av alle interesser. Hvordan optimaliserer man bygget for mest mulig fleksibilitet og sambruk?  
Så må inntjeningsmodeller vurderes. Skal man kjøre et rent kommunalt prosjekt eller skal man også 
legge til rette for en kommersiell del? 

Slik rådmannen vurderer det kan prosessen frem mot et kulturhus være svært godt egnet til å 
videreutvikle kommunen som en samskapende kommune, som gjennom investeringer kan bidra til 
en bærekraftig byutvikling og et godt kulturliv på Karmøy.  

Prosjektet har potensial til å være et proaktivt bidrag, som vil støtte direkte opp om de prioriterte 
målsettingene i samfunnsdelen. For å lykkes med dette ønsker rådmannen en tverrfaglig tilnærming. 
Kulturhusprosjektet løftes ut fra etat for Kultur og oppvekst, og koordineres fra rådmannens stab. 
Hensikten er å sikre samskaping på tvers av etater og ut mot private aktører.   

En så stor investering, som et kulturhus representerer, bør ha store ringvirkninger, gi god byutvikling, 
en forsvarlig økonomi, høy grad av måloppnåelse og styrke kommunen som strategisk 
samfunnsutvikler.  

 

Vedlegg: 

Kulturhusutredning Karmøy 

Drift 
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Rullering av handlingsprogrammet Temaplan for idrett og fysisk aktivitet 2022-2025

Rådmannens forslag til vedtak:

Karmøy kommunestyre vedtar rådmannens forslag til rullering av handlingsprogrammet Temaplan
for idrett og fysisk aktivitet 2022-2025.

Saksutredning
Bakgrunn for saken

Alle kommuner er pålagt av Kulturdepartementet å utarbeide temaplan for idrett og fysisk
aktivitet. Dette er også en forutsetning for å kunne søke om spillemidler etter
bestemmelsene om tilskudd til anlegg for idrett og fysisk aktivitet.

Temaplan for idrett og fysisk aktivitet er en helhetlig plan for idrett og fysisk aktivitet i
Karmøy. Planen består av en tematisk del med klare føringer for det videre arbeidet innen
feltet. Videre er det laget et handlingsprogram for utbygging av idretts-, frilufts- og
nærmiljøanlegg i perioden.

Departementet pålegger kommunen å rullere handlingsprogrammet hvert år og den
tematiske delen hvert 4. år. Siste gjeldende plan ble vedtatt av kommunestyret
10.05.2021 og gjelder for perioden 2021-2024. Det er derfor kun handlingsprogrammet som
er oppe til rullering nå.

Hovedmålsettinger i gjeldene plan er:

1. I Karmøy kommune skal alle som ønsker det ha mulighet til å drive idrett og fysisk
aktivitet i form av trening og mosjon.
2. Den frivillige, medlemsbaserte idretten skal sikres gode rammevilkår, slik at idretten kan
gi gode og inkluderende aktivitetstilbud. Det legges særlig vekt på å utvikle attraktive
tilbud til barn og unge
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3. Kommunen skal ha idrettsanlegg og friluftsområder i nærmiljøet hvor folk bor.   
  
Handlingsprogrammet er et svært viktig dokument for kommunen og organisasjoner som 
søker om spillemidler. Det årlig vedtatte handlingsprogrammet danner grunnlaget for 
prioriteringen av spillemiddelsøknadene samt rekkefølgen på utbetaling av kommunalt 
tilskudd.  
  
Det er viktig å presisere at plass på handlingsprogrammet ikke er en lovnad om at anlegget 
vil få tildelt spillemidler eller kommunalt tilskudd. Det er de årlige budsjettvedtakene som 
avgjør utbetaling av kommunalt tilskudd og svaret på spillemiddelsøknaden som avgjør om 
og når det tildeles spillemidler.     
  
Karmøy kommune legger bestemmelsene om tilskudd til anlegg for idrett og fysisk aktivitet -
V-0732 fra kulturdepartementet til grunn for hvilke type anlegg som godkjennes og 
saksbehandling for øvrig (heretter kalt spillemiddelbestemmelsene).   
  
Etter bestemmelsene er det mulig å søke om spillemidler til:  
•Ordinære anlegg (som også inkluderer rehabilitering av anlegg og større friluftsanlegg)  
•Nærmiljøanlegg  
  
I Karmøy kommune er hovedregelen for ordinære idrettsanlegg at det gis 20 % i kommunal 
støtte og 1/3 i spillemidler begrenset oppad til maksimalt godkjent kostnad fastsatt i 
spillemiddelbestemmelsene. Det ble gjort en endring i kommunal støtte ved sist 
hovedrullering. Tidligere var støtten 1/3 i kommunal støtte til foreningsbygde anlegg. For 
anlegg som søkte spillemidler og/eller hadde forhåndsgodkjennning før 31.12.2021. tildeles 
tilskudd etter gammel ordning.    
    
I tillegg er det fastsatt i temaplan at for anlegg med godkjent kostnad over kr. 15 millioner 
skal det fremmes egen politisk sak som fastsetter det kommunale tilskuddet.   
  
For nærmiljøanlegg er tilskudd i spillemidler 50 %, begrenset oppad til kr. 300 000,-. Her er 
maksimal kommunal støtte begrenset til 20 % av godkjent kostnad.  
  
Hvor stor andel av spillemidlene som hvert år tildeles Karmøy kommune er avhengig av en 
rekke faktorer. Blant annet anleggsdekning, antall søknader og søknadssum i vår kommune i 
forhold til de andre kommunene i fylket og ikke minst hvor mye som tildeles vårt fylke. I 
tillegg har fylkestinget vedtatt en modell for prioritering av ulike typer anlegg.  
  
Den totale potten tildelt Rogaland fylkeskommune har økt betydelig de siste årene og det 
var i 2021 kr. 154 millioner til fordeling. Spillemidlene som er til fordeling kommer fra en 
andel av overskuddet til Norsk tipping.   
  
Siste fem år har gitt følgende utbetaling av spillemidler til ordinære anlegg og 
nærmiljøanlegg i Karmøy:  
  
  

År 2021 2020 2019 2018 2017 

Spillemidler 8 517 000 9 088 000 6 242 000  6 262 000  5 458 000  
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Rogaland fylkeskommune har et stort etterslep i forhold til tilskudd av spillemidler. Omlag 25 
% av godkjente søknader fikk tilskudd. Når man ser på forholdstallene som legges til grunn, 
må søkere regne med å vente i 3,3 år før det kan ytes tilskudd, hvis man legger et kø-
prinsipp til grunn. Det er noe kortere ventetid enn tidligere.  
 

Tildelingen til Karmøy kommune i 2021 var noe under gjennomsnittet. Ventetiden er 
beregnet fra når det er levert godkjente søknad og ikke fra når søkerne kommer inn på det 
kommunale handlingsprogrammet. Det er derfor viktig at søkerne ikke slår seg til ro med en 
plass på listen, men sender en faktisk søknad om spillemidler. Fra en kommer inn på det 
kommunale handlingsprogrammet til spillemidler tildeles tar det nå omlag 8 år.   
 

Bakgrunnen for hvorfor det ikke sendes spillemiddelsøknad straks anlegget er kommet på 
handlingsprogrammet er forskjellige. Det kan f.eks. være eiendomsforhold (turveier), 
avventer reguleringsplaner eller byggesak, uavklart finansiering, behov for tid til 
planlegging m.m..    
  
Med endring som ble foretatt i tilskuddssatsen for kommunalt tilskudd i hovedrulleringen vil 
ventetiden på kommunalt tilskudd gradvis bli betydelig kortere enn ventetiden for 
spillemidler. I år er det bevilget kommunalt tilskudd til idrettsanlegg med kr. 3,1 millioner.  
 

Spesielt om Fjord Motor Park:  
 

Handlingsprogrammet inneholder en rekke tiltak knyttet til Fjord Motorpark. Erverv av 
eiendom ved ekspropriering har vist seg å være nødvendig for realisering av prosjektet. 
Vedtak 40/21 i kommunestyret 10.05.21. setter en stopp for denne prosessen. Vedtaket er 
påklaget av Fjord Motor Park i brev av 31.05.2021. I tillegg er det fremmet krav om 
lovlighetskontroll av vedtaket. Sak 56/21 i kommunestyret den 21.06.2021. opprettholdt 
vedtaket og det er oversendt til Statsforvalteren for kontroll. Saken er dermed ikke endelig 
avklart. Tiltak knyttet til Fjord Motor Park vurderes ved neste rullering når klage på vedtak 
og lovlighetskontroll er avgjort.     
 

Årets rullering:  
  
Søkere som har fått utbetalt spillemidler og tildelt kommunalt tilskudd, er tatt ut av listen.  
 

I år er kun et anlegg tatt ut av listen: Skudenes UIL, tennisbane. 
  
Det har så langt vært et prinsipp i Karmøy at det ikke gjøres endringer i prioriteringene fra år 
til år. Dette av hensyn til forutsigbarhet. I Karmøy realiseres nesten alltid anleggene før en 
mottar spillemidler og/eller kommunalt tilskudd. Utbygger tar kostnadene og risikoen med 
finansiering i påvente av tilskudd ut fra en forventning om at tilskudd kommer i henhold til 
listen. Denne forutsigbarheten ønsker rådmannen å videreføre. Det er viktig å forstå at 
dersom nye anlegg legges inn fremme på listen er det søkerne lengre bak på listen som må 
betale i form av lengre ventetid og dermed større renteutgifter.  
   
I handlingsprogrammene er det derfor, i tråd med tidligere praksis, ikke gjort endringer i 
prioriteringene. Det er gjort noen justeringer av beløper. Faktiske kostnader og 
tilskuddsbeløp er lagt inn når disse er kjent. I tillegg er kommunalt tilskudd justert i tråd med 
tidligere nevnte endring i stønadssats for kommunalt tilskudd. Nye tiltak som er forslått tatt 
med er ført inn nederst i handlingsprogrammet.  
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Det har over tid vært en vekst i handlingsprogrammet. Dette ble nærmere drøftet i nylig 
vedtatt temaplan. Ventetiden ble så lang at enkelte anlegg er modne for rehabilitering før 
tilskudd er utbetalt. I forslag til handlingsprogram er det lagt inn forslag om tiltak med 
spillemidler og kommunale tilskudd på henholdsvis rundt 8,5 millioner og 1,4 millioner. Hvis 
en ser på de siste årenes utbetaling av spillemidler (ca. 7 millioner i snitt siste 5 år)) og 
kommunalt tilskudd (3,1 millioner) vil, dersom forslaget, følges medføre enn liten økning i 
venting for spillemidler og en gledelig reduksjon i ventetid for kommunalt tilskudd. 
 

Årets rullering viser en rekke tiltak fra 8 ulike aktører om bygging eller rehabilitering av 
anlegg med en brutto kostnad på over 92 millioner. Innspillene kommenteres enkeltvis 
nedenfor.  
 
 

Gjennomgang av innspill med kommentarer:  
Alle innspillene ligger vedlagt. For nærmere detaljer vises det til disse.  

  
 
Rehabilitering eksisterende kunstgressbane ved Ferkingstad idrettslag  
 
Kunstgressbanen på Ferkingstad ble etablert i 2008 og er nå den eldste banen på Karmøy som ikke 
er rehabilitert. Det kan søkes om rehabilitering av kunststoffdekke dersom tilstandsrapport 
anbefaler dette etter 10 år. Utarbeidet tilstandsrapport fra Norges fotballforbund anbefaler 
rehabilitering. Fotball er klubbens hovedaktivitet. For å opprettholde og utvikle aktiviteten trenger 
klubben funksjonelle trenings- og kampfasiliteter. Rehabilitering av kunstgress er 
et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene.   
  
Rehabiliteringen må følge det nye kapittelet i forurensingsforskriften (kapittel 23 A) som stiller 
krav til utforming og drift av idrettsbane. Forskriften regulerer idrettsbaner der det brukes 
plastholdig løst fyllmateriale (gummigranulat). Hvis de bytter til et annet fyllmateriale, faller 
kravene til håndteringen av gummigranulat bort. 
 
Anlegget foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som ordinært idrettsanlegg.  
 
Anlegget på Ferkingstad er noe under minstestørrelsen for standard kunstgressbaner. 
Rehabilitering av banen er kostnadsberegnet til kr. 3 000 000. Innstramming i 
spillemiddelbestemmelsene foretatt i 2019 gir reduksjon i godkjent kostnad fra tidligere kr. 3 000 
000 til kr. 1 650 000 for baner under minstestørrelsen. Tilskuddet på 1/3 i spillemidler blir da 
redusert til kr. 550 000 mot tidligere kr. 1 000 000. Kommunalt tilskudd på 20 % beregnes i tråd 
med regelverket av godkjent kostnad. Det blir da også redusert fra kr. 600 000 til kr.330 000. 
Endringen får dermed dobbel negativ virkning for idrettslaget. Ferkingstad il kan ikke tilpasse seg 
regelverket med å utvide banen noen få meter. Stolsånå går langs to sider av banen og begrenser 
muligheten. For å gi idrettslaget en håndsrekning i en situasjon de ikke kunne forutse når anlegget 
ble opprinnelig planlagt foreslås det at kommunalt tilskudd settes til kr. 600 000. Det vil si 20 % av 
faktisk kostnad. Kommunalt tilskudd blir da det samme som andre idrettslag som rehabiliterer 
standard kunstgressbaner fremover.     
 
Rehabilitering lysanlegg Kolnes kunstgressbane ved Kolnes idrettslag 
 
Kunstgressbanen ble rehabilitert i 2019. Lysanlegg ble bygget i 2002. Det kan søkes om 
rehabilitering etter 10 år (endring i bestemmelsene i 2021 tidligere var det 20 år). En vesentlig del 
av aktiviteten til idrettslaget er fotball. For å utnytte den oppgraderte kunstgressbanen på en god 
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måte er det nødvending med tilfredsstillende lys.  
 
Rehabilitering av lysanlegg er et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene.   
 
Rehabilitering av lysanlegg legges inn på handlingsprogrammet som ordinært anlegg. 
 
Pumptrackbane Kolnes idrettsanlegg ved Kolnes idrettslag     
Idrettslaget har allerede inne skateanlegg på handlingsprogrammet. De ønsker å bygge en 
pumptrackbane rundt planlagt skateanlegg for å kunne gi et bredere og mer spennende tilbud for 
all aktivitet på hjul (sykkel, skateboard, rulleskøyter, sparkesykkel o.l.). Samling av flere aktiviteter 
har vist seg å være en suksessfaktor for å skape et aktivt miljø.  
Pumptrackbane er et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene for 
nærmiljøanlegg.  
 
Anlegget foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som nærmiljøanlegg.  
 
Treningspark Kolnes idrettsanlegg ved Kolnes idrettsanlegg 
Idrettslaget har en overordnet plan for utviklingen av idrettsanlegget. Det viser til planer om 
skateanlegg og pumptrackbane. Utendørs treningsapparater er for tiden et populært tiltak som vil 
gi en god bredde i tilbudet på idrettsanlegget. Samling av flere aktiviteter har vist seg å være en 
suksessfaktor for å skape et aktivt miljø og kan bidra til at ulike aldersgrupper bruker anlegget. 
Noe som er positivt både for folkehelsen og miljøet. 
Treningspark er et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene for 
nærmiljøanlegg.  
 
Anlegget foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som nærmiljøanlegg. 
 

Etablering av lager/tidtakerbu på Åsebøen ved søker Kopervik idrettslag 
  
Idrettslaget ønsker å etablere utelager/tidtakerbu i tilknytning til hovedbanen på Åsebøen. 
Behovet sees i sammenheng med planene om omlegg og oppgradering av Åsebøen med 
kunstgress og kunstdekke for friidrett. Det er stor aktivitet i idrettsparken. All aktivitet foregår ute. 
Det er derfor et behov for hensiktsmessig lagerkapasitet for vedlikeholds- og idrettsutstyr.  
Lager er et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene. 
 
Anlegget forslås lagt inn på handlingsprogrammet som ordinært anlegg.    
 

«Løpehare» på Åsebøen ved Kopervik idrettslag 
 
Ved ombygging av Åsebøen ønsker idrettslaget å etablere en «elektronisk løpehare» i form av lys 
langs løpebanen. Forslaget er spennende og vil nok kunne bidra til økt aktivitet, men det er ikke et 
tilskuddsberettiget element etter spillemiddelordningen.  
  

Anlegget forslås ikke lagt inn på handlingsprogrammet.    

 
Dagsturhytte Karmøy kommune ved seksjon for samferdsel og utemiljø  
Karmøy kommune har fått invitasjon fra Sparebankstiftelsen SR -Bank og Rogaland 
fylkeskommune til å delta i dagsturhytteprosjektet. Formålet med prosjektet er å stimulere til at 
barn og voksne skal komme seg oftere ut på tur og i fysisk aktivitet. Det er allerede vedtatt politisk 
at kommunen ønsker å bygge dagsturhytten. Spillemidler er lagt inn som en del av finansieringen. 
  
Dagsturhytte er et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene. 
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Anlegget forslås lagt inn på handlingsprogrammet som ordinært anlegg.    
 
Kunstgressbane (30x50m) ved Vormedal ungdomsskole ved Karmøy kommune  
Det er startet bygging av idrettshall ved Vormedals ungdomsskole. Foreslått bane skal erstatte 
tidligere grusbane som delvis blir brukt som tomt for idrettshallen. Banen kan brukes av 
ungdomsskolen på dagtid og til organisert og uorganisert aktivitet ellers. Det er allerede vedtatt 
politisk at kommunen ønsker å bygge kunstgressbanen som en del av idrettshallprosjektet. 
Spillemidler er lagt inn som en del av finansieringen. Banen vil bli en kunstgressbane med 
miljøvennlig innfyll (knuste olivenkjerner). 
 
Ballbane er et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene. 
 
Anlegget forslås lagt inn på handlingsprogrammet som ordinært anlegg.    
 
Rehabilitering av dekke uteridebane/dekke i ny ridehall ved Nord-Karmøy rideklubb  
Uteridebanen ved ridesenter er verken bygget eller eid av Nord-Karmøy rideklubb. Den eies i dag 
av en privat grunneier. Det er en forutsetning for å kunne søke om spillemidler at en eier anlegget. 
Nord-Karmøy rideklubb er dermed ikke søknadsberettiget for anlegget. 
 
Anlegget foreslås ikke lagt inn på handlingsprogrammet.      
 
Planlagt ny ridehall ved senteret (i eie av Nord-Karmøy rideklubb) er allerede inn i temaplan som 
nr. 34. Dekke i ridehall er en godkjent kostnad som ligger inne i dette prosjektet. Det er derfor ikke 
nødvendig å legge dette inn som et eget tiltak i handlingsprogrammet. 
    
Rehabilitering av lys kunstgressbane ved Sk. Vedavåg Karmøy  
 
Lysanlegg ble bygget for over 20 år siden. Det kan søkes om rehabilitering etter 10 år (endring i 
bestemmelsene i 2021 tidligere var det 20 år). En vesentlig del av aktiviteten til idrettslaget er 
fotball. Kunstgressbanen er nylig rehabilitert. For å utnytte den oppgraderte kunstgressbanen på 
en god måte er det nødvending med tilfredsstillende lys.  
 
Rehabilitering av lysanlegg er et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene.   
 
Rehabilitering av lysanlegg forslås lagt inn på handlingsprogrammet. 
 
Naust og lagerbygg på Lindøy ved Friluftsrådet Vest 
Friluftsrådet Vest ønsker å samle sin hovedaktivitet på Lindøy. Det vises her til vedtatt 
reguleringsplan for området. Friluftsrådet er en tilskuddsberettiget organisasjon etter 
spillemiddelbestemmelsene. Utbyggingen av kostnadskrevende. Friluftsrådet må utnytte de 
finansieringsmåtene som finnes for å fullfinansiere prosjektet. Det er naturlig at Karmøy 
kommune som vertskommune støtter oppunder dette. Naust og lagerlokaler for 
vedlikeholdsutstyr er tilskuddsberettigede elementer etter spillemiddelbestemmelsene. 
 
Anleggene forslås lagt inn på handlingsprogrammet.      
   
«Minihall» (16x24m) ved nye Vea skole ved Karmøy kommune 

Det er vedtatt bygging av ny skole på Vea. Skolen må ha fasiliteter for kroppsøvingsundervisning. 
«Minihall» (16x24m) er den minste idrettshallen som gir tilskudd. Spillemidler er lagt inn som en 
del av finansieringen. Idrettshallen er planlagt brukt av barneskolen på dagtid og til organisert 
fritidsaktivitet ellers. 
 
«Minihall» er et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene.   
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«Minihall» foreslås lagt inn på handlingsprogrammet. 
 
Rehabilitering av ballbinge ved Mykje skole ved Karmøy kommune 
Dekke i ballbingen er totalt nedslitt etter mange års intens bruk og trenger rehabilitering. Det er 
tidligere ikke søkt om spillemidler til anlegget. Det blir ikke lagt kunstgressdekke med plastinnfyll.    
 
Ballbinge er et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene for nærmiljøanlegg.  
 
Anlegget foreslås lagt inn i handlingsprogrammet 
 
Ulike aktivitetsanlegg på Vormedal/Mykje ved Vormedal idrett og fritid 
Det er kommet et innspill på en stor utbygging av idretts- og aktivitetsfasiliteter i Mykje og 
Vormedalsområdet. Planene er kostnadsberegnet til totalt kr. 43 millioner. Det kan være 
elementer i planene som kan la seg realisere, men planene og finansieringen fremstår på 
nåværende tidspunkt som uferdige. Administrasjonen vil følge opp initiativtakerne med veiledning 
i den videre prosessen.  
 
Anlegget foreslås ikke lagt inn på handlingsprogrammet.  
 
Forslag til handlingsprogram   
 
Ordinære og rehabilitering av anlegg    
 
  
* Regelverket for spillemidler er endret siden sist vurdering fra Kulturdepartementet. Anslag vil kunne bli 
justert.    
1) Kommunestyret saksnr. 27/19 vedtak: Karmøy kommunestyre vedtar å yte tilskudd til Åkra idrettspark as 
med kr. 4 000 000. Bevilgningen vurderes i forbindelse med budsjett- og økonomiplan for 2020-2023.     

 
 
Nærmiljøanlegg  
 

 

 
 

Idrettsrådets behandling:  
 

Karmøy idrettsråd har fått presentert alle innspillene. Idrettsrådet og Karmøy kommune ved 
rådgiver idrett ble i møte 09.09.2021. enig om et felles forslag til handlingsprogram 2022-
2025. Forslaget som her presenteres er i tråd med dette. 
  
Rådmannens kommentarer:  
  
Handlingsprogrammet til kommunedelplanen for idrett og fysisk aktivitet er et dokument 
som må rulleres årlig for å være kvalifisert til å søke spillemidler. Handlingsprogrammet er et 
nødvendig redskap for å sikre en forsvarlig prioritering av spillemidler og kommunalt 
tilskudd.   
  
Rådmannen har over lang tid vært bekymret over den lange ventetiden det er for å få 
spillemidler/kommunalt tilskudd i Karmøy kommune. Det er derfor positivt at årets rullering 
ikke medfører vesentlig lengre ventetid på spillemidler og gir en kortere ventetid for 
kommunalt tilskudd. Det er i tråd med intensjonen bak endringen i regelverket som ble gjort 
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i hovedrulleringen. 
 

Det har vært et prinsipp i Karmøy at det ikke gjøres endringer i prioriteringene fra år til år. 
Det har gitt en forutsigbarhet som har gjort at mange lag og foreninger har valgt å bygge 
anlegg før tilskudd foreligger. Dette til stor glede for brukerne.  
 

Denne forutsigbarheten ønsker Rådmannen å videreføre. I behandlingen av årets innspill er 
tiltakene som gjelder rehabilitering lagt inn med de eldste først. Ellers er det vektlagt om 
organisasjonen allerede er høyt prioritert med andre prosjekter på listen. Kommunale 
prosjekter prioritert nederst. Rådmannen mener at tiltak initiert av lag og foreninger bør 
prioriteres foran.     
  
Rådmannen gjør spesielt oppmerksom på at plass på handlingsprogrammet ikke anses som 
en lovnad om fremtidige tildelinger. Det er de årlige budsjettvedtakene som avgjør 
utbetaling av kommunalt tilskudd og svaret på spillemiddelsøknaden som avgjør om og når 
det tildeles spillemidler.     
  
 
Rådmannens konklusjon 
 

Rådmannen anbefaler at handlingsprogrammet blir vedtatt slik det er foreslått. Dette er 
også i samsvar med anbefalingen til Karmøy idrettsråd.  
 
 
 
 
 

Vedlegg: 

Rehabilitering av kunstgress - Ferkingstad IL 

Tilstandsrapport Ferkingstad 

Innspill temaplan: rehabilitering lys kunstgressbane 

Innspill til temaplan: Pumptrack-bane 

Innspill til temaplan: Treningspark 

oversikt Kolnes 

Søknad Idretts- og servicebygg Åsebøen stadion 

Vedlegg 1 -Budsjett pris lager -garagsjebygg 

Søknad Lyshare Åsebøen Stadion 

UNIQA Fartsholdersystem 

Dagsturhytte 

Plassering 

A.01-21 Utomhusplan - 03.05.19 

F3 til 6 2091_FASADER 

F1 til 2 2091_UTEDO TILGJENGELIG 

Innspill temaplan Kunstgressbane ved Vormedal ungdomsskole/Vormedal idrettshall 

Innspill - Rehabilitering av ridebanebunn på utebanen og i ny ridehall 

Innspill til handlingsprogram - rehabilitering av lysanlegg - Sletten kunstgressbane og ballbinge 

Vedlegg 1 - Tilstandsrapport lysanlegg Sletten kunstgressbane 

Vedlegg 2 - Lysberegning Sletten idrettsanlegg LED 

Innspill - ber om at lageret/verkstedet på Lindøy blir tatt med i rulleringen - gnr 107, bnr. 1, 

Skisse Lagerplass_500_A2 
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Innspill - ber om at planlagt naust på Lindøy blir tatt med i rulleringen - gnr 107, bnr. 1 

Friluftshuset Vest - planbestemmelser 5095 Lindøy 

Oppgradering kunstgressbane på Mykje skole 

Idrettshall - Ny skole Veavågen - Rullering av handlingsprogram 2022-2025 

Vedlegg 1_Detaljregulering_2127 

Vormedal Idrettsby 

Financial Info 
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Økonomioppfølging drift 2. tertial

Rådmannens forslag til vedtak:
Tjenesteområdet 02 barnhage får økt rammen med 1,022 mill. kroner for å dekke kapitaltilskudd til
private barnehager vedtatt i revidert nasjonalbudsjett. Dette finansieres gjennom økte
rammetilskudd fra staten.

Saksutredning
Basert på økonomioppfølging drift per 2. tertial, er det en positiv prognose i driftsbudsjettet på
+23 mill. kroner.

Oppjustert skatteanslag i revidert nasjonalbudsjett
I revidert nasjonalbudsjett er anslaget for skatteinngang til kommunesektoren økt med 2,7 mrd.
kroner, noe som antas å ha sammenheng med oppjusterte anslag for lønns- og
sysselsettingsvekst. Dette har stor betydning for Karmøy kommune, da kommunens inntekter fra
skatt og skatteutjevning i sum avhenger i svært stor grad av nasjonal skatteinngang. Med disse nye
anslagene vil frie inntekter bli 22 mill. kroner høyere enn i opprinnelig vedtatt budsjett. Det benyttes
prognosemodellen fra KS i beregningene.
Nye foreløpige prognoser for skatteinngangen i 2021, indikerer en nasjonal skatteinngang som er
høyere enn det som ligger til grunn i revidert nasjonalbudsjett. Dette er ikke hensyntatt i denne
rapporteringen.
Det er også et positivt bidrag på finanspostene på 17,9 mill. kroner. Dette gjelder blant annet
utbyttet fra Haugaland Kraft, deler av låneopptaket i 2021 forskyves til 2022 og positiv avkastning i
finansmarkedet. Særlig sistnevnte må forventes å svinge en hel del gjennom året og status 12.
september viser en nedgang i verdien på markedsporteføljen i forhold til rapportering per juli.

Forventet negativt avvik i tjenesteproduksjonen
For tjenesteproduksjonen er prognosen om lag på samme nivå som rapporteringen i august. Det
anslås et negativt avvik i tjenestene på -15 mill. kroner. De største utfordringene ligger innen
tjenesteområdene barnehage og omsorg.

Hovedpunktene i tjenesteproduksjonen er som følger:
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·  En høyere andel barn som benytter seg av barnehagetilbudet, og det tar lengre tid enn 
forventet å oppnå full økonomisk effekt av omorganiseringen av arbeidet med 
spesialpedagogisk hjelp for førskolebarn. Dette medfører at prognosene for 
barnehagene er -11 mill. kroner.  

·  Sterk vekst i vedtak om brukerstyrt personlig assistanse (BPA) og andre 
kostnadsutfordringer bidrar til en negativ prognose på omsorgssektoren på -20 mill. 
kroner. 

·  Høye strømpriser medfører om lag 7 mill. kroner i økte kostnader, fordelt på de ulike 
tjenesteområdene.  

·  På andre områder er avvikene mindre eller positive. Blant annet innen barnevern, 
sosial og helse har positive avvik.  

 
Koronasituasjonen påvirker fortsatt kommunen, også på økonomiområder. Dette påvirker tallene, og 
gjør sammenligninger mer krevende, og sammen med usikkerhet om hvordan pandemien påvirker 
aktivitet og bruk av tjenester, det kan være vanskeligere å fange opp trender. Hovedbildet er likevel 
at det er et betydelig kostnadspress på flere områder i tjenesteproduksjonen, og at en del av de 
forholdene som bidro til positive tall for tjenesteproduksjonen i 2020 per i dag ikke antas å være til 
stede i 2021.  
 
Andre forutsetninger  
Det er i rapporten lagt til grunn at kommunens merutgifter i forbindelse med covid19-pandemien blir 
dekket av statlige midler. En egen rapport rundt dette vil komme til behandling i formannskapet 4. 
oktober og i kommunestyret 18. oktober. 

 
Forslag til budsjettendringer innen 02 barnehage 
I revidert nasjonalbudsjett ble det vedtatt at satsene for kapitaltilskudd til private barnehager skal 
videreføres på samme nivå for andre halvår som for første halvår. Videreføring av satsene har en 
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kostnad ut over det som er lagt til grunn i budsjettet for kommunen på 1,022 mill. kroner. Denne 
økning er dekket gjennom økt rammetilskudd fra staten. Det foreslås derfor å øke rammen på 
tjenesteområdet 02 barnehage med 1,022 mill. kroner, som finansieres gjennom økte rammetilskudd 
fra staten som allerede er innarbeidet i prognosen for 2021. 
 
Rådmannens konklusjon  
Den samlede prognosen i denne budsjettoppfølgingen tyder på at kommunen vil få et bedre 
driftsresultat enn budsjettert som følge av høyere skatteinngang til kommunene enn staten anslo i 
fjor høst og positive finansresultater. Dette dekker mer enn den negative prognosen som tjenestene 
viser. En eventuell merskattevekst sammenlignet med anslaget i revidert nasjonalbudsjett vil ikke 
påvirke inntektsveksten for 2022, som bestemmes og måles ut fra inntektsnivået i RNB. Rådmannen 
vil arbeide videre med å tilpasse utgiftsnivået til de vedtatte rammene i årsbudsjettet og videre i 
økonomiplanen.  
 

Vedlegg: 

Økonomioppfølging drift 2. tertial 
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